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Protokoll fört vid pensionärsrådets sammanträde den 14 september 2010 
 

Justerat den 15 september 

 

Justerat Godkänt via e-post 

  

Marianne Svensk                                 Eiwor Arthursson  

    

Plats: Förvaltningen plan 9, besöksrum 1 

Tid:   Kl. 10-12  

 

Närvarande: 

Marianne Svensk ordförande PRO 

Kerstin Bergenbrant vice. ordf. SPF     

Olsson 

Eiwor Arthursson ledamot PRO 

Lars Åsberg  ledamot SPF  

Margrét Nilsson ersättare                         PRO 

Bertil Wretlund        ersättare                         PRO 

Tita Bergquist ersättare SPF 

 

Annmarie Sandberg äldreomsorgschef 

Anneli Rydström  sekr. i rådet 

 

Förhinder:  

Margareta Bergman ledamot  PRO 

Jan Häckner ersättare SPF 

Kerstin Svenson       ersättare SPRF    

 

§ 1. Sammanträdets öppnande 

Ordförande hälsade välkommen och förklarade sammanträdet öppnat.  

 

§ 2. Förslag till dagordning 

Dagordningen godkändes. 

 

§ 3. Utseende av justerare 

Marianne Svensk och Eiwor Arthursson utsågs att justera dagens protokoll.  

 

§ 4. Pensionärsrådets och handikapprådets protokoll  

  

 Pensionärsrådets protokoll 2010-08-24 

 Godkändes och lades till handlingarna. 

 

 Handikapprådets protokoll 2010-08-19 

Pensionärsrådet tog del av handikapprådets protokoll som var informativt.  
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§ 5. Anmälan av protokoll från stadsdelsnämnden 2010-08-26 

Pensionärsrådet frågade vad balanslistan är för något. Annmarie Sandberg 

informerade att det är en lista över inkomna skrivelser som förvaltningen har i 

uppdrag utreda och besvara. Förvaltningen tar fram en tidsplan för när olika 

ärenden ska behandlas på nämnden. Skrivelser och uppdrag ska besvaras så 

fort som möjligt.  

 

§ 6. Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråd  

 Inget nytt protokoll fanns att anmäla. Nästa möte äger rum den 14 september. 

 

§ 7. Information om aktuella äldreomsorgsfrågor 

 

 Personalförändringar 

 Axgården: Marie Palmgren-Berg enhetschef på Axgården kommer att 

vara tjänstledig från den 1 oktober till den 31 mars. Samordnaren kommer 

att sluta. Jessica Svanholm bitr. enhetschef och vik. enhetschef från 

Kastanjen kommer att vikariera som enhetschef på Axgården fr.o.m. den 1 

oktober. Lena Bülow från Kastanjen kommer också att vara på Axgården.  

 

 Kastanjen och Axelsberg: Ingrid Lindmark enhetschef på Axelsbergs 

servicehus blir också enhetschef för Kastanjens vård- och omsorgsboende 

fr.o.m. 1 oktober. Tuija Illman är bitr. enhetschef på Kastanjen och 

Axelsberg. Fr.o.m. februari 2011 flyttas verksamheten på Kastanjen till 

Axelsberg och Kastanjen avvecklas.  

  

Neddragning av en tjänst som enhetschef och en bitr. enhetschef genomförs 

fr.o.m. 1 oktober 2010. 

 

Pensionärsrådet framförde att det är viktigt med en närvarande enhetschef, en 

chef som finns på plats.   

 

 Fruängsgårdens servicehus: Marie Bergström enhetschef på 

servicehuset, kommer att vara projektledare på 75% för 

försöksverksamheten kring de mest sjuka äldre. Hon är kvar på 25% som 

enhetschef. Kristiina Abbott finns som bitr. enhetschef. 

 

Axelsbergs servicehus 

Frågestund den 19 oktober, kl. 17.30. Lägenhet i det nya vård- och 

omsorgsboendet, hus 41, visas för Kastanjens boende/anhöriga. I februari 

2011 flyttar de boende på Kastanjens vård- och omsorgsboende till det nya 

vård- och omsorgsboendet vid Axelsberg.  

 

Hur blir det med biblioteket på Axelsberg, frågade rådet. Frågan kom upp på 

nämnddebatten i går. Enligt både majoriteten och oppositionen önskar båda  

att det bli ett bibliotek på Axelsberg, svarade Annmarie S.  

 

Mingeldag 

Äldrestöd anordnar Mingeldag den 20 oktober på Trekantens servicehus. 
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 Arbetsmiljöverket 

Liksom på Axelsbergs servicehus uppfyller inte hygienutrymmena på 

Trekantens servicehus arbetsmiljökraven. Måtten ska vara 80x80x130. 

Bristerna på Trekanten ska vara åtgärdade innan den 15 september 2011. Om 

inte ska både förvaltningen och fastighetsägaren Micasa betala vite om 2 

mnkr vardera. Förvaltningen får inte bedriva verksamhet och Micasa får inte 

upplåta lokalerna för äldreboende.  

 

Förvaltningens bedömning är att hygienutrymmena är rymliga och att man 

har bra och säkra arbetssätt. Personalen tycker också att det fungerar bra.   

 

Förvaltningen och Micasa har tidigare överklagat Arbetsmiljöverkets beslut 

gällande Axelsbergs servicehus och kommer också att överklaga beslutet för 

Trekantens servicehus.  

 

Tita Bergqvist informerade att vid Axelsbergs seniorboende är 

hygienutrymmena utrustade med ett ledljus, ett blått ljus, vilket är bra. 

  

§ 9. Ärenden till stadsdelsnämndens sammanträde 2010-09-16 

 Följande ärenden behandlades av pensionärsrådet. 

 

Ärende 2: Tertialrapport 2 

Prognosen för hela året visar på att stadsdelen kommer att gå med ett visst 

överskott. Bedömningen är att målen uppfylls i stort.  

 

Inom äldreomsorgen finns mål om brukarnas upplevelse av trygghet, nöjdhet 

med verksamheten och maten. Brukarundersökningar genomförs under 

hösten och enkäter har precis skickats ut till brukare som har hemtjänst och 

som bor på vård- och omsorgsboende. Både kommunala och privata 

verksamheter omfattas. Resultaten från brukarundersökningarna kommer att 

visa om målen uppfylls.  

 

Pensionärsrådet undrade vad hantering av övertalighet innebär. Annmarie 

Sandberg redogjorde för de förändringar som genomförts inom 

äldreomsorgen. Äldreomsorgens verksamheter är behovsstyrda vilket innebär 

att personalbemanningen ständigt anpassas utifrån behoven. Större 

förändringar som genomförts. 

 Fruängsgårdens B-hus med 128 platser för vård- och omsorgsboende 

övergick till entreprenaddrift från hösten 2008.  

 Vid Axelsbergs servicehus har en servicehuskropp med 66 lägenheter 

avvecklats för ombyggnad till vård- och omsorgsboende. Kastanjens vård- 

och omsorgsboende flyttas hit i februari 2011.  

 Den 1 september omvandlades Kastanjens servicehus (54 lägenheter, 

inkl.12 lägenheter för korttidsvård) till trygghetsboende.  

 

Dessa förändringar har medfört att personal blivit övertaliga. Totalt har 87 

vårdbiträden och undersköterskor samt fem sjuksköterskor konstaterats 
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övertaliga. Avgör kompetensen vem som blir övertalig, undrade 

pensionärsrådet. Nej, kriteriet är anställningstid. Inom äldreomsorgen har 

omsorgspersonalen grundutbildning. Personalens kompetens har också 

validerats mot yrkeskrav som omfattar nästan 200 olika yrkeskriterier.  

 

Övertaligheten har förhandlats vid två tillfällen.  

 Första tillfället var i maj 2009 i samband med att 51 personal från 

Fruängsgårdens B-hus valde att komma tillbaka till kommunen. Då denna 

personal hade lång erfarenhet var det personal i andra verksamheter som 

blev övertaliga.  

 Andra tillfället var den 1 september 2010 i och med att Kastanjens 

servicehus omvandlades till trygghetsboende. De boende har möjlighet att 

välja mellan olika hemtjänstutförare. Det finns ett 70-tal utförare varav 

två kommunala. Flera boende har valt Liljeholmens hemtjänst, kommunal 

regi, vilket inneburit en ökning av personal vid Liljeholmens hemtjänst.  

 

Personal som konstaterats övertaliga har möjlighet att välja 

 Frivilliglösningen, som innebär att man säger upp sig och har lön i 12 

månader. Stöd att söka nytt arbete erbjuds. De flesta har valt 

frivilliglösningen. 

 Omplacering i staden, man arbetar kvar och får ett erbjudande om nytt 

arbete. Om det inte finns något arbete eller om man tackar nej sägs man 

upp. Uppsägningstid enlig LAS, gäller. 

 

Vilka arbeten kan erbjudas, frågade rådet. Arbeten som kan klaras av med en 

utbildning på 3 månader kan erbjudas.  

 

Ärende 3: Förlängning av avtal för Fruängens ungdomsgård AB och 

Hövdingagården AB gällande ungdomsgårdar 

 

Pensionärsorganisationerna använder lokalen ”Hövdingagården” måndag till 

fredag på förmiddagarna.  

 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter. Pensionärsrådet frågade vad de tomma 

lokalerna på Storsvängen där ungdomsgården och öppna skolan varit, ska 

användas till. Annmarie S informerade att stadsdelen återlämnat lokalen till 

staden.     

 

 Ärende 5: Torghandel på Liljeholmstorget 

Förvaltningen ställer sig frågande till den nuvarande placeringen av 

torghandeln och anser att den istället bör förläggas till torgets västra del, 

enligt planerna, utifrån stadsbild- och tillgänglighetsaspekt. 

 

Pensionärsrådet ställer sig bakom förvaltningens förslag. 

 

 Ärende 6: Plansamråd för område vid kvarteret Ejdern i Aspudden 

 Pensionärsrådet hade inga synpunkter. 
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Ärende 7: Bortom fagert tal – Om bristande tillgänglighet som 

diskriminering  

Pensionärsrådet tycker det är viktigt att tillgänglighetsfrågorna bevakas.  

 

 

 

 

Ärende 8: Sjuksköterskors specialistutbildning – vilken slags examen? 

Pensionärsrådet konstaterade att antalet utbildningar för distriktssköterskor 

och vård av äldre har minskat. Det är angeläget att intresset för dessa 

utbildningar ökar, menade rådet. 

 

§ 9. Rapport från förtroenderåden 

 

Aspuddens förtroenderåd, Marianne Svensk: Bussresa till gruva i Åkers 

styckebruk med teaterunderhållning anordnas den 23 september. 

 

Nybohovs förtroenderåd, Marianne Svensk: Förtroenderådet har möte den 

22 september.  

 

Trekantens förtroenderåd, Eiwor Arthursson: Den 11 oktober blir det 

räkfrossa. Förtroenderådet har möte den 26 oktober.  

Klagomål har framförts på restaurangen. Enkätundersökning, 100 svarande, 

visar att man är nöjd med maten men inte med ordningen, då det finns 

problem med störande gäster.  

 

Kastanjens förtroenderåd, Margrét Nilsson: Den 8 september bjöd 

förtroenderådet på kaffe, tårta och underhållning som avslutning på 

förtroenderådets arbete genom åren.  

 

De boende deltar i ”Myset”, som är en träff med kaffe vid 2-tiden i det 

tidigare personalrummet. De boende äter också lunch tillsammans en gång i 

veckan.  

 

Enligt Micasa har föreningarna möjlighet att hyra samlingssalen på 

Kastanjen. Annmarie S kommer att ta upp med Micasa om föreningarna kan 

använda lokalen gratis. 

  

Fruängsgårdens förtroenderåd, Lars Åsberg: Nästa förtroenderådsmöte är 

den 16 september.  

 

Axelsbergs förtroenderåd, Tita Bergquist: Den 26 augusti inbjöd 

förtroenderådet till surströmmingsfest i Lilla samlingssalen, ca 20 personer 

deltog. Den 8 september var det kräftskiva i 45:ans samlingslokal, där ett 30-

tal personer deltog. Förtroenderådet har haft god hjälp av Seniorhälsan. Tita B 

tipsade också om Café Droppens goda bakverk och smörgåsar.  

 

 Årsmötet äger rum den 27 oktober. Den 6 december blir det jullunch.  
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Synpunkt om att personalen inte svarar när man ringer på ”personalens dörr”, 

framfördes. Frågan tas upp med enhetschefen.  

 

 En bättre ”pusselhörna” önskas. 

 

§ 10.  Inbjudan 

          Pensionärsrådet inbjuds till Kickoff den 17 september kl. 14.30, om 

försöksverksamhet i samverkan kring de mest sjuka äldre. Äldreborgarrådet 

Ewa Samuelsson och stadsdelsdirektör Maria Mannerholm inviger. Därefter 

en föreläsning om Lean-modellen. Representanter från landstingets 

verksamheter, förvaltningen och privata aktörer deltar på Kickoffen. Inbjudan 

delades ut. Sprid gärna inbjudan.  

  

 Projektledare: Marie Bergström 

 Projektsekreterare: Maria Klarberg 

  

§ 11.  Övriga frågor 

Utifrån TV-reportaget om ett demensboende i Piteå diskuterades 

personalbemanningen. Pensionärsrådet undrade hur det ser ut på stadsdelens 

demensboenden.  

 

Annmarie Sandberg informerade att det finns personal dygnet runt. Inga 

boende låses in i sina lägenheter.  

 

§ 12.  Nästa sammanträde 

Tisdagen den 26 oktober, kl. 10-12 med förmöte kl. 9.15-10.00. 

Plats: Prel. Axelsbergs servicehus. Önskemål att få titta på visningslägenheten 

i det nya vård- och omsorgsboendet i hus 41. 

 

§ 13. Sammanträdet avslutas 

Ordförande tackade för dagens möte och förklarade därmed mötet avslutat. 

                                                           

 

 

 

Vid protokollet: Anneli Rydström 


